
Vastgesteld VERSLAG VERGADERING DAGELIJKS BESTUUR VRK

Maandag 29 januari 2024 (MS Team)

Aanwezig Mevrouw M. Schuurmans-Wijdeven (voorzitter)
De heer J. Wienen (plv voorzitter) 
De heer A. Schoorl 
De heer F. Dales
De heer L. Carree
Mevrouw C. Lenstra (CGS)
Mevrouw C. Scheidel (directie VRK)
De heer H. Balk (directie VRK, secretaris)
Mevrouw M. Kreuk, bestuurlijk adviseur (verslag)

1. Opening en mededelingen 

Mevrouw Schuurmans opent de vergadering. 

De heer Carree vermeldt de voortgang van zijn overleg met de stuurgroep VT. De stuurgroep blijft in functie tot 
er een nieuwe vorm is gekomen. Er blijken in het verleden veel verschillende interpretaties te zijn geweest van 
afspraken en begrippen. Inmiddels wordt gewerkt aan een integraal en gezamenlijk plan van VT en gemeenten 
gericht op 2024..

2. Vaststelling agenda

De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld.

3. Vaststelling verslag 21 november 2023

Besluit
Het verslag van de vergadering van 21 november 2023 vast te stellen.

4. Ingekomen stukken

Besluit
Kennis te nemen van de ingekomenstukkenlijst en de acties vast te stellen.

5. Bestuurlijke zaken

5a. Opdracht onderzoek inrichting bestuur VRK

Het DB constateert dat een onderzoek in beperkte vorm gewenst is, financiële middelen voor een groot 
onderzoek ontbreken. Onderkend wordt dat op langere termijn de ontwikkeling rond kinder- en 
gezinsbescherming ertoe kunnen leiden dat Veilig Thuis buiten de VRK zal worden geplaatst. Dat neemt niet 
weg dat voor de komende tijd een goede bestuurlijke werkwijze gevonden moet worden. Daarbij wordt ook 
nog gerefereerd aan de wens van  de commissies om te kijken naar een goede beschrijving van de 
verantwoordelijkheden in reglementen op inhoud en financiën, zowel van de bestaande commissies als de 
nieuwe commissie.



Besluit
 De in de notitie beschreven opdracht te verstrekken aan een bureau dat is gespecialiseerd in 

samenwerkingsrelaties tussen gemeenten. 
 De bestuurscommissies hierover voorafgaand te verzoeken de gevoelens over de opdracht mee te 

geven.
 De colleges te informeren over de te verstrekken opdracht.

5b. Onderzoek taken VRK ivm financiën gemeenten 

Het DB constateert dat gezien de financiële situatie het niet zinnig is te veronderstellen dat bezuinigingen bij de 
VRK mogelijk zijn. De opdracht dient zich te richten op beheersing van de kosten. Dat is niet alleen gewenst in 
verband met het ‘ravijnjaar’, maar ook gezien de meerjarenprognoses van de gemeentelijke financiën. Het gaat 
daarmee om de bestendigheid van de begroting van de VRK. Mevrouw Scheidel geeft aan dat het integreren 
van de JGZ 0-4 jaar met JGZ 4-18 gemeenten mogelijkheden geeft kosten te beheersen. Het DB geeft aan dat 
vooruitlopen of eventuele uitkomsten niet zinnig is. De directie wordt verzocht om, indien mogelijk, mee te 
nemen hoe de inwonerbijdragen in Kennemerland zich verhouden tot andere regio’s (van zowel 
Veiligheidsregio’s als GGD regio’s). Onderkend wordt dat het risicoprofiel van de regio en andere kenmerken 
lastig in vergelijkingen mee te nemen zijn. 

Besluit
1. Kennis te nemen van de analyse van de VRK-taken.
2. Na overleg met de bestuurscommissies de directie opdracht te geven die taken 

verdiepend te verkennen 
3. De directie te verzoeken na het overleg met de bestuurscommissies een voorstel 

voor een aanpak voor te leggen aan het Dagelijks Bestuur in maart, waarbij het proces zich erop 
richt dat eventuele maatregelen kunnen worden verwerkt in de Uitgangspuntennotitie 2026.. 

4. De conclusies over de taken die de gemeenten ook elders onder kunnen brengen, na 
overleg met de bestuurscommissie schriftelijk te delen met de colleges.

5c. Vertrouwelijk: besluit bezwaarschrift inzageverzoek 

Besluit
Vaststellen beslissing op bezwaarschrift afwijzing inzageverzoek.

 
6. Bedrijfsvoering

6a. Uitgangspuntennotitie begroting 2025

Het DB hecht eraan de Uitgangspuntennotitie pas vast te stellen, nadat eerst nader overleg heeft 
plaatsgevonden met de gemeenten over de consequenties van de ontwikkelingen die worden gezien, en ook 
meer inzicht is gekregen in de p.m.posten. Het DB geeft aan het vinden van oplossingen binnen de eigen 
begroting als uitgangspunt te zien, gezien ook de vraagstukken waar de colleges in regio voor staan. Mevrouw 
Scheidel geeft aan dat de directie VRK een zorgvuldig proces net zo zeer van belang acht. Het verzoek om een 
extra stap in het proces heeft de directie verrast, aangezien onlangs de Nota Financieel Beleid in het Algemeen 
Bestuur is vastgesteld, waarin de processtappen in de P&C-cyclus zijn vastgesteld. Ze wijst op de noodzaak de 
programmabegroting wel op tijd aan de gemeenteraden aan te bieden. Zij wijst er verder op dat op de VRK veel 
ontwikkelingen en verscherpte eisen afkomen, net als op gemeenten, terwijl de financiën de laatste jaren al 
krap waren geworden. Het zicht daarop is vertekend geweest door andere zaken. Het is belangrijk dat de 
Veiligheidsregio voor de financiële consequenties van nieuwe eisen gecompenseerd wordt, zoals gemeenten 
veelal door het Rijk worden gecompenseerd. Voor een uitvoeringsorganisatie als de VRK zijn bepaalde eisen 
zeer indringend.



Besluit
 De Uitgangspuntennotitie begroting 2025 nu niet vast te stellen, maar eerst in te zetten op een 

nader overleg van de VRK met gemeenten over de consequenties van de gesignaleerde 
ontwikkelingen.

 De voorbereiding van de programmabegroting 2025 wel door te laten gaan. 

7a. Verzoek Haarlemmermeer ivm Spaarndam en Badhoevedorp 

Mevrouw Schuurmans geeft aan dat ze zich als DB-lid kan vinden in het voorstel, maar dat ze vanuit haar 
gemeentelijke rol behoefte heeft aan meer ambtelijk overleg, om helder te krijgen op welke manier het 
verzoek ingevuld kan worden. Daarbij is de wijze waarop de afspraken financieel worden ingekleed van groot 
belang. De heer Wienen vraagt zich af welk deel nog voor rekening van de VRK komt, in het licht van de relatie 
met de business case bluswater. De heer Balk geeft aan dat de wens om te komen tot overleg ook de intentie is 
die spreekt uit het besluit, om zo meer gezamenlijk tot invulling van het voorliggende vraagstuk te komen. 
Daarbij hoort ook een nadere invulling van de kosten die redelijkerwijs voor rekening van de regio komen. Voor 
die bijdrage zal ruimte gezocht moeten worden in het MJIP.

Besluit
 Onderkennen van de knelpunten van de posten Spaarndam en Badhoevedorp;
 De Commandant Brandweer te verzoeken ambtelijk het gesprek te starten met Haarlemmermeer 

over de invulling van de bijdrage van de gemeente aan het noodzakelijke proces van 
renovatie/verbouw van zowel Post Spaarndam als Post Badhoevedorp.

7b. Verzoek Haarlem ivm kazerne Oost

Geconstateerd wordt dat ook Haarlem behoefte heeft aan breder ambtelijk overleg, om zo een scherper beeld 
te krijgen van de situatie. Het DB constateert dat de te voeren gesprekken ook moeten leiden tot een lijn voor 
de toekomst, waar ook andere gemeenten houvast aan hebben. 

Besluit 
 Onderkennen van de knelpunten van de kazerne Haarlem-Oost;
 De Commandant Brandweer te verzoeken ambtelijk het gesprek te starten met Haarlem over de 

invulling van de bijdrage van de gemeente aan het noodzakelijke proces van renovatie van 
kazerne Haarlem-Oost.

7c. Voorstel BCOV Bluswaterbeleid

Mevrouw Schuurmans geeft aan er behoefte aan te hebben met de BCOV-leden wat langer stil te staan bij de 
consequenties van het aanvaarden van de normen aan beheer en onderhoud van open water ten behoeve van 
de bluswatervoorziening. Ze constateert dat in Haarlemmermeer het 100% voldoen aan de voorgestelde norm 
grote financiële consequenties heeft, ze heeft graag meer inzicht in de het effect van bestuurlijke keuzes op dit 
gebied. De heer Dales merkt op dat de gemeente hierin eigen prioriteiten kan stellen. De heer Balk meldt dat er 
geen dringende noodzaak is het beleid met spoed vast te stellen. Wel constateert hij dat het de 
verantwoordelijkheid van gemeenten is om te voorzien in voldoende tertiair bluswater. Als er onvoldoende 
open water beschikbaar of bereikbaar is om een grote brand te blussen, zal dat aspect in een evaluatie van de 
brandbestrijding aan de orde komen, zoals bijv. in de casus van de brand in de Urbanuskerk in Amstelveen. 

Besluit
Alvorens te komen tot een voorstel aan de BCOV tot vaststelling, met de leden van de BCOV op een 
gepast moment te spreken over consequenties van: 
a. de voorgestelde Adviesleidraad Bluswater & Bereikbaarheid
b. het voorgestelde Beleids- en uitvoeringskader openbare bluswatervoorzieningen



8. Agenda’s bestuurscommissies en AB februari

Geen opmerkingen.

9. Rondvraag

Er zijn geen vragen, de voorzitter sluit de vergadering.


